
A. Рřídavná jména slovesná přítomná činná       

 

se tvoří od přítomného kmene nedokonavých sloves příponami: 
           -ю/ущий  u sloves 1. časování 

           -я/ащий u sloves 2. časování 

             Vycházíme ze 3.osoby mn.č.: 

 

pазвивать/развивают – развивающий - rozvíjející 

давать/дают - дающий - dávající 

писать/пишут – пишущий píšící 

входить|входят – входящий vcházející; patřící 

плавиться|плавятся – плавящийся  - plovoucí, plavající 

кричать/кричат – кричащий - křičící 

 

Přízvuk se u sloves 1.časování  shoduje s přízvukem 3. osoby množného čísla , u 

sloves 2. časování je shodný s infinitivem. 

 

Оd těchto příd. jmen slovesných odlište přídavná jména, odvozená od sloves 

příponou –чий, která označují vlastnost, nikoliv děj: 

                                  летучая мышь - netopýr 

                                   горючее (вещество)– hořlavina 

 

 

 


